
Eva Mastníková  sa vždy teší na prázdniny ako jej žiaci 

O Eve Mastníkovej by sa dalo povedať, že je dvornou ilustrátorkou príbehov o Aničke od Ivany 
Peroutkovej.  Preto ani ona nemohla chýbať pri prezentácii knižky Anička pri mori koncom 
septembra v Piešťanoch a prišla sem spolu so spisovateľkou Ivanou Peroutkovou. Aj s ňou 
sme sa pozhovárali o prázdninách i o jej plánoch. 

Ako ste strávili leto? 
Učím na Základní umělecké škole v Turnově, takže se těším na prázdniny jako moji žáci, 
stejně i můj manžel, který učí na Střední umělecké škole šperkařské v Turnově. První týden 
prázdnin jsme prožili v Třeboni, navštívili jsme snad všechny turistické památky a velmi se 
nám tam líbilo. Nápad navštívit po letech Třeboň, vznikl při práci na knížce Anička na řece, 
když jsem si hledala na internetu podklady pro ilustrace a zatoužila jsem vrátit se na místa, 
kde jsem byla v dětství. Podobné to bylo s dalším pobytem, pocházím z Moravy a letos se 
vdávala moje neteř, měla svatbu na zámku  Lysice, tak jsme navštívili lysický zámek, hrad        
a zámek v Kunštátu a židovskou synagogu a městskou rezervaci v Boskovicích. Při zpáteční 
cestě do Turnova jsme zůstali  v Litomyšli, kde jsme si prohlédli město,  zámecký areál            
a zejména zámecké zahrady. Z tohoto výčtu asi poznáte, co ráda  v létě dělám, když nikam 
necestuji, ráda pracuji na zahradě, pěstuji zeleninu a květiny. Poslední týden prázdnin je 
tradiční - letní tábor ZUŠ v lesích Českého ráje, účastní se ho děti z hudebního i výtvarného 
oboru, tábor končí koncertem a výstavou pro veřejnost, jezdím tam moc ráda, nikde se tak 
nenasměju, jako tam. 
 
Z vášho rozprávania cítiť, že máte rada aj rôzne kultúrne aktivity – akcie. 
Kulturní akce se snažím navštěvovat hlavně v našem městě, mnohých se účastní moji žáci, 
výtvarné soutěže pořádané městskou knihovnou, muzeem nebo radnicí. 
 
Keďže knižky ilustrujete, určite ich rada aj čítate. Aké knihy máte rada? 
Knihy ráda čtu , ale už nemám tolik času jako v mládí, kdy nebylo tolik informací a četla jsem 
neustále. Dnes mám u postele několik knih, nejraději mám romány, zejména historické, 
takové mnohovrstené, popisující různá časová období, čtu ale i příběhy současné.Dá se říci, 
že nemusím sci-fi literaturu. Abych měla kontakt s dětskou literaturou občas si přečtu i knihy 
určené dětem. Ve škole žákům ráda předčítám, nejen když se to týká výtvarného úkolu. 
 
Na čom práve pracujete? 
Začal nový školní rok, tak si musím připravit plán práce a vlastní tvorba musí počkat.Těším se 
však na desátý díl knížek o Aničce, který bude asi mým nejbližším výtvarným úkolem. Co 
bude následovat, to já většinou dopředu nevím, vždy, když si naplánuji nějakou osobní 
tvorbu, příjde nějaká nabídka, tak já už zatím nic neplánuji. 
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